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Inbreng VVD Rijswijk Begrotingsraad 2017 
 

Rugleuning rechtop! 
 
Voorzitter 

 
Natuurlijk kan ik mijn eerste bijdrage als 
fractievoorzitter aan dit debat niet beginnen 
alvorens mijn voorganger Arthur Sterk te 

noemen en roemen. Vele jaren heeft Arthur het 
VVD geluid in deze Raad naar voren gebracht en 
de fractie van de VVD aangevoerd. Dat geluid  

was altijd scherp, inhoudelijk en zakelijk, maar 
met een gezonde dosis humor, door sommigen 
weleens verward met cynisme. Nu het einde 

nadert van een raadslidmaatschap van bijna 17 
jaar past ons daarvoor veel waardering en dank. 
Maar let u allen op…U bent nog niet van Arthur af 
want hij zal met volle vuurkracht blijven 

deelnemen aan de besprekingen in de Raad. Dus 
met name richting onze vrienden van de  Rode 
huize zou ik willen zeggen: als u denkt hèhè wij 

hoeven niet meer te bukken. Kijk uit! Dus grote 
dank voor de afgelopen jaren als fractievoorzitter 
van de VVD. 
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En dan nu aan het werk…. Dat doen wij bij de 
VVD namelijk graag. Aan de slag gaan zit in onze 

genen. Dat is ook altijd onze bijdrage aan een 
coalitie van welke samenstelling dan ook. Aan de 
slag gaan! Gewoon doen! 

 
Kijkend naar de begroting voor 2018 kunnen wij 
constateren dat het College goed werk heeft 
geleverd. Rijswijk staat er goed voor en het 

College presenteert opnieuw een sluitende 
meerjarenraming aan de Raad. Een compliment 
aan het College en met name aan de wethouder 

Financiën is hier op zijn plaats. De 
gepresenteerde cijfers zijn helder en 
overzichtelijk in beeld gebracht. De financiële 

resultaten zijn goed. En het weerstandvermogen 
is in topconditie! Aan een professioneel 
risicomanagement – een stokpaardje van de VVD 
- wordt hard gewerkt, maar er zijn op dat gebied 

nog stappen te zetten.  
 
Kijkend naar de overige beleidsterreinen ziet de 

VVD met plezier dat het College het 
coalitieakkoord strak heeft uitgevoerd.  En daar 
houdt de VVD van: afspraak is afspraak!  
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Kortom, het College is klaar…….En bij die 
woorden stokt mijn adem. Want de prestaties 

zijn goed, maar wij zijn er nog niet. In de 
stukken kwam de VVD soms wat al te vaak 
zinnen tegen dat het college bepaalde zaken wil 

overlaten aan een volgend College. De eeuwige 
angst om over het eigen graf heen te regeren 
lijkt een verlammende werking te hebben op dit 
College. Niet doen, geacht College, U bent nog 

aan zet tot 21 maart. Neemt u een voorbeeld aan 
de vorige minister van VWS Edith Schippers die 
er op haar laatste dag nog voor zorgde dat een 

duur, maar belangrijk medicijn kon worden 
opgenomen in het basispakket. Zo moet het 
gaan, ook in Rijswijk. 

 
U bent dus nog niet klaar en zeker niet als wij 
naar een aantal ontwikkelingen kijken die zeer 
bedreigend zijn voor onze financiële positie: 

 
 DSW met grote tekorten en een onzekere 

financiële toekomst 

 Avalex met steeds mindere kwaliteit tegen 
hogere kosten 

 Oplopende tekorten in het sociale domein / 

onvoldoende uitstroom uit de Bijstand (BUIG)  
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 De onzekere financiële positie van het 

Museum 
 
Hier past een actieve rol van het College. Het is 

onaanvaardbaar dat bv de kostenstijgingen bij 
DSW doorgaan omdat er nog geen plannen zijn 
voor de toekomst. Nadenken over de toekomst is 
prima, maar op het zelfde moment wel letten op 

de kosten en dus terughoudend zijn met uitgaven 
is absoluut noodzakelijk. De maatregelen die we 
hebben gezien zijn slappe hap. Mijn vraag aan 

het College: Is het College bereid om die actieve 
rol op te pakken tot het volgende College is 
aangetreden? 

Ook is het dringend gewenst dat het College 
voortvarend door blijft pakken mbt het 
vestigingsklimaat voor bedrijven in Rijswijk. 
Geen lege plekken vullen, maar werken aan een 

moderne infrastructuur voor ondernemers. Denk 
daarbij aan innovatie oa door digitalisering en 
versnelling internet voor alle Rijswijkers. De VVD 

vraagt het College om dit ook samen met de 
ondernemers op te pakken. Graag uw reactie 
daarop. 
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Voorzitter, dan kom ik nu op een aantal concrete 
punten uit de begroting. De VVD heeft daarover 

ook schriftelijke vragen gesteld, maar is van 
mening dat sommige antwoorden “een hoog 
kluitje in het riet” karakter hebben. 

Een voorbeeld daarvan is het antwoord op onze 
concreet geformuleerde vraag of de ambtenaren 
wel eens op straat in Rijswijk lopen om te zien 
hoe hun beleid en/of activiteiten uitwerken in de 

Praktijk. Met het antwoord: in Rijswijk werken wij 
van buiten naar binnen etc. kun je alle kanten 
op.  

 
Twee recente voorbeelden dat die link naar de 
praktijk er onvoldoende is. Er worden 

verkeersborden opgehangen op plekken waarbij 
iedere weldenkende burger zal zeggen: Wie heeft 
dat bedacht? En de situatie rond de 
werkzaamheden op de Geestbrugweg liet 

duidelijk zien dat de betrokken ambtenaren niet 
wisten hoe de fietsers in een zeer gevaarlijke 
positie werden gebracht door de werkzaamheden 

van de aannemer. Op papier was met de positie 
van de fietsers rekening gehouden, maar in de 
praktijk kwam daar niets van terecht. Dus 

nogmaals de: Hoe wil het College stimuleren dat  
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ambtenaren minder achter het bureau zitten en 
meer op straat aanwezig zijn? 

 
Voorzitter, de VVD is erg blij dat het College de 
knoop heeft doorgehakt met betrekking tot de 

nieuwe sporthal. Heel goed dat wethouder van 
Hemert dit lang lopende dossier nu een stuk 
verder heeft gebracht. Dat is goed voor de stad 
en vooral goed voor de sportverenigingen die van 

de hal gebruik gaan maken. Sportverenigingen 
verdienen dat ook. Zij spelen een belangrijke rol 
in de Rijswijkse samenleving en dat met de hulp 

van heel veel vrijwilligers die een enorme inzet 
tonen. Natuurlijk zijn wij tevreden dat er nu ook 
een sportnota is, maar de VVD doet een dringend 

beroep om samen met de besturen van de 
sportclubs echt invulling te geven aan een goede 
toekomst voor de sportverenigingen in Rijswijk.  
 

En dan de Cultuur…... De VVD moet constateren 
dat er van een herijking van het subsidiebeleid 
weinig terecht is gekomen. Er is een Cultuurvisie 

en een Transformatienota geproduceerd. Goed 
voor de werkgelegenheid van externe bureautjes, 
maar verder vooral mooie brochureteksten.  
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De VVD zag met verbazing een budget van 

50.000 euro verschijnen in de begroting voor een 
impuls aan de werkzaamheden van de 
cultuurmakelaar. In de Transformatienota was de 

50.000 euro nog bestemd voor het nog in te 
stellen cultuurfonds.  
 
De VVD heeft tijdens de behandeling van dit 

onderwerp in Forum en Raad steeds gezegd grote 
moeite te hebben met zowel het Cultuurfonds als 
de cultuurmakelaar.  

Niet zozeer tegen de functie van een 
cultuurmakelaar als regisseur van beleid, maar 
wel tegen het aanstellen van een medewerker als 

Cultuurmakelaar. De VVD heeft de suggestie 
gedaan die functie te laten invullen door de 
ambtenaar voor cultuur of deze functie in handen 
te leggen bij de professionele directie van de 

grote culturele instellingen in Rijswijk. Een nieuw 
Instituut met een externe Cultuurpaus als 
directeur van een Fonds heeft de neiging een 

kosten verslindend en onaantastbaar bolwerk te 
worden.  
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Het is voor de VVD teleurstellend dat het College 

aan onze bezwaren voorbij gaat. Het was 
moediger geweest als het College een 
Raadsvoorstel had ingediend, zodat de Raad 

daarover had kunnen debatteren. Verder was ons 
bezworen dat de veranderingen niet zouden 
leiden tot extra uitgeven door de gemeente in het 
cultuurdomein. Welnu, de eerste extra 50.000 

euro is al weer uitgegeven. Waar is al dat extra 
geld eigenlijk voor bedoeld? 
 

De VVD wil eerst een concreet plan zien voordat 
er extra geld wordt gereserveerd. Daarom heeft 
de VVD samen met GBR een amendement 

ingediend met als strekking niet op dit moment al 
50.000 euro extra te reserveren. De VVD wil 
eerst een concreet voorstel zien voor het invullen 
van het takenpakket van een Rijswijkse 

cultuurmakelaar. Ook wil de VVD weten waarom 
deze functie extern moet worden belegd en 
waarom er überhaupt - tegen de afspraken in - 

extra geld nodig is.   
 
Voorzitter, 
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Deze begrotingsbehandeling kan niet voorbijgaan 
aan het onderwerp parkeren. Mijn voorganger 

heeft bij de kadernota daar al duidelijke taal over 
gesproken. De uitvoering van het door de Raad in 
grote meerderheid aangenomen parkeerbeleid 

verdiend geen schoonheidsprijs. De VVD wil af 
van de grote onduidelijkheid ten aanzien van de 
verschillende parkeerregimes in onze stad. De 
VVD wil twee eenvoudige systemen. Een voor 

winkelzones en een voor woonzones. Met 
dezelfde bijbehorende tijden en dezelfde 
tarieven. En veel mogelijkheden voor 

ondernemers om voor hun klanten digitaal 
parkeeruren in te kopen.  
 

Uit de begroting maakt de VVD op dat de 
gemeente geld over houdt aan het parkeren. De 
VVD was en is van mening dat het parkeren geen 
verkapte belasting mag zijn. Eventueel geld dat 

bij de gemeente binnenkomt via vergunningen en 
parkeerautomaten moet vooral bedoeld zijn als 
dekking voor de kosten van uitvoering en 

handhaving. Een eventueel surplus daarboven 
moet worden aangewend om te investeren in 
parkeervoorzieningen. Maar de VVD heeft een 

grote voorkeur om het tarief voor vergunningen  
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en parkeerautomaten niet hoger te laten zijn dan 
strikt noodzakelijk. 

Ook vindt de VVD het werkelijk ongelooflijk dat 
er kennelijk geen inzicht is op de opbrengsten 
van het fiscaliseren. Met andere woorden: 

hoeveel euro’s leveren de geïncasseerde 
parkeerboetes op? En waar gaat dat geld naar 
toe? Ik wil het College vragen om daar 
duidelijkheid over te geven. 

Verder staat in de begroting dat het College in 
2018 de parkeernormen gaat herijken. Dat zal 
dus wel neerkomen op het verlagen van de norm. 

Daar is de VVD niet voor. Eventuele problemen 
met de parkeerdruk los je op met investeren in 
parkeerfaciliteiten (bijvoorbeeld de ArthurSterk 

parkeergarage in Oud Rijswijk) en niet met het 
herijken van de normen. 
 
Voorzitter, 

Over naar Sociaal Domein. De VVD heeft grote 
waardering voor het optreden van wethouder 
Lugthart op dit domein. Met veel energie en 

duidelijkheid heeft hij vormgegeven aan dit 
belangrijke beleidsterrein. Zeker zijn inzet om de 
werkloosheid aan te pakken verdient waardering. 

Maar niet alles gaat de goede kant op. De grote  
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tekorten bij de bijstandsuitkeringen zijn zorgelijk. 
Mopperen op het beleid van de landelijke politiek 

is niet voldoende. Terughoudendheid bij het 
uitgeven van euro’s voor leuke dingen van de 
mensen is noodzakelijk.. Het kan toch niet waar 

zijn dat ons sociaal beleid straks een van de 
belangrijkste onderdelen is van het 
vestigingsklimaat in Rijswijk. De VVD is van 
mening dat het kwijtschelden van lokale 

belastingen en heffingen in het kader van het 
armoedebeleid betaald moet worden uit het 
sociale domein. De VVD begrijpt dat het college 

dit best uit het budget van sociaal domein wil 
betalen, maar dat het budget van het sociaal 
domein dan omhoog moet. Nee wethouder, 

binnen het bestaande domein zult u de dekking 
voor die uitgaven moeten vinden. Kunt u 
overigens bevestigen dat met deze kwijtschelding 
ruim 600.000 euro is gemoeid? 

 
Voorzitter, u weet dat mijn voorganger namens 
de VVD regelmatig zijn zorgen uitsprak over de 

afvalverzameling in Rijswijk. Met name de keuze 
voor voorscheiding zou volgens de VVD niet goed 
uitpakken. Hij voorspelde daarbij dat de 

opbrengsten van die voorscheiding zouden  
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tegenvallen en dat Nederland steeds sneller zou 
overgaan op nascheiding. Zeker in steden met 

een hoog percentage hoogbouw in de 
woningvoorraad zoals Rijswijk. De VVD 
constateert dat wij daar steeds meer en meer 

gelijk in krijgen. In de antwoorden op onze vraag 
daarover zegt het College dat wellicht pas in 
2020 te willen evalueren. Ik zou het College 
dringend willen vragen daar niet mee te wachten. 

De ontwikkelingen in de maatschappij gaan zo 
snel dat sneller handelen geboden is. Nieuwe 
technieken en meer kostenefficiëntie zullen 

steeds meer wijzen op het belang van 
nascheiding in Rijswijk. 
 

Een inbreng van de VVD bij de begroting zou niet 
compleet zijn zonder de woorden Handhaving en 
OZB. 
 

Wat de handhaving betreft is de VVD tevreden 
met de groeiende aandacht die handhaving krijgt 
binnen dit College. De VVD wil dat de burgers 

zien dat er gehandhaafd wordt. Bij het parkeren, 
bij het storten van afval op de verkeerde plekken 
en momenten. Maar er is ook iets als bestuurlijke 

handhaving. Burgers en organisaties moeten zich  
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aan de regels houden. En dan kan het niet zo zijn 
dat het College afspraken met bijvoorbeeld een 

voetbalclub of een horecaondernemer niet 
handhaaft.  
 

Voorzitter ik ga afsluiten met een woord van 
dank aan dit College voor een aantal VVD 
gedachten: 
 Het is heel goed dat het College ruimte heeft 

gegeven aan een structurele versterking van 
de afdeling Economische Zaken. Dat is ook 
hard nodig om het programma De Rode loper 

uit te voeren. 
 Mede op verzoek van de VVD, zoals oa geuit 

in de Kadernota, zal ook dit jaar de OZB niet 

stijgen waarmee de lasten voor de burgers 
positief worden beïnvloed.  

 Precario heffing voor de kleine terrassen 
wordt op 0 gezet en dat is goed voor veel 

ondernemers. Nu de precario voor 
ondergrondse leidingen nog! 

En zo zou ik nog even door kunnen gaan. Ik sluit 

af met de woorden dat het College in het 
algemeen goed bezig is geweest. Ik wens het 
college nog vele intensieve werkdagen toe.  
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Achteroverleunen is geen optie. Mocht er 
aanleiding toe zijn dat zal de VVD een motie 

indienen om de rugleuningen van de stoelen van 
de Collegeleden te verwijderen. 
 

 
 

 
 

 


